
Sundhedsudvalget

Til: Indenrigs- og sundhedsministeren

Dato: 9. februar 2011

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SUU alm. del

Spørgsmål 424
Det fremgår af svaret på SUU alm. del-spørgsmål 377, at årsagen til at lægerne
på sygehusene ikke har adgang til PEM er, at digitale signaturer til lægerne kun
langsomt er blevet rullet ud i regionerne i løbet af de sidste 7 år. Der er derfor
risiko for, at det fælles medicinkort (FMK) havner i samme situation som PEM.
Regeringen og Danske Regioner har aftalt, at FMK skal være taget i brug med
udgangen af 2011. Med henblik på at sikre fuld opmærksomhed om ibrugtag-
ningen af FMK, bedes ministeren oplyse, om han inden udløbet af 1. kvartal
2011 - uge for uge og fordelt på patienternes regioner og kommuner – er ind-
stillet på at offentliggøre, hvor mange af de 740.000 medicinafstemninger (for
patienter, der indtager mere end 5-6 lægemidler dagligt), som Danske Regioner
ønsker foretaget, der er blevet gennemført. Der henvises til artiklen i Politiken
den 29. januar 2011 om medicinafstemning. (http://politiken.dk/indland/
ECE1181206/740000-tager-saa-mange-piller-at-det-skal-undersoeges

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF).
Svaret bedes sendt elektronisk til spørgeren på Liselott.Blixt@ft.dk og til ud-
valg@ft.dk.

På udvalgets vegne

Preben Rudiengaard
formand
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